
 

             
               Interpellation angående studentmössor 

  
 
 
I juni 2025 lämnade Vänsterpartiet in en motion om att erbjuda Gävles elever att låna 
studentmössa när de tar examen från gymnasiet. Bakgrunden var att kostnaderna i 
samband med gymnasieexamen ökar alltmer och mössan är en av de kostnader som är 
svår att undvika. 
 
Vårt yrkande var att Gävle Kommuns kommunala gymnasieskolor från och med avslutet 
av vårterminen 2025 skulle erbjuda lånemössor för de ungdomar som så önskar. 
 
Under våren 2025 har massmedia åter uppmärksammat de kostsamma traditionerna 
som kopplas till gymnasieexamen. Flera skolor i landet har infört möjlighet till lånemössa, 
det förekommer också att eleverna erbjuds gratis mössa när de slutar gymnasiet. I 
massmedia har också rapporterats om de närmast maffialiknande försäljningsmetoder 
som praktiseras av en del företag som säljer studentmössor. 
 
Kommunfullmäktige behandlade vår motion i december 2024. Beslutet blev att finna 
motionen besvarad, med motiveringen att det redan finns möjlighet för elever med 
ekonomiska svårigheter att få låna en mössa – något som vare sig elever eller lärare 
kände till. 
 
Med bakgrund av detta frågar jag nu 
 

- Hur många mössor lånades ut vid skolavslutningen 2025? 
- Hur gick informationen om att detta var möjligt ut till eleverna? 

 
För Vänsterpartiet 
 
Jan-Olov Andersson 
 


